
Loňský rok byl minimálně jednou do měsíce plný
kulturních zážitků a zejména sokolovna v Určicích
doslova praskala ve švech. Na své si přišly všechny
věkové kategorie.
Začátek roku byl zahájen plesovou sezónou (školní a
maškarní ples), na kterou plynule navázal masopust a
akce pro děti (dětský karneval a Vítání jara). 
V dubnu u nás zazněly známé hity zpěváka Dalibora
Jandy a jeho hostů. V režii místního sboru
dobrovolných hasičů proběhlo jako každý rok Pálení
čarodějnic.
Tradičně se konaly akce k oslavě Mezinárodního dne
žen nebo ke Dni matek ve spolupráci s místní
mateřskou a základní školou. 
Letní sezóna byla odstartována dětským dnem a
hodovou zábavou zorganizovanou fotbalovým klubem
a ukončena akcí Rozloučení s prázdninami v místním
parku.
Podzim byl ve znamení Talk show Iva Šmoldase a jeho
hostů a Sirény na cestách. Pro děti nechyběla akce
Uspávání broučků s divadelním představením. 
Závěr roku patřil rozsvícení vánočního stromu za
doprovodu školního sboru Jablůňka a k adventní
atmosféře přispělo nově vystoupení živé kapely.
Všechny akce se povedly a měly velmi kladný ohlas,
což je pro organizátory tou nejlepší odměnou. 
Tímto děkujeme všem spolkům, základní a mateřské
škole za podíl na organizaci těchto akcí a návštěvníkům
za hojnou účast.

Co se dělo v roce 2023 a to důležité, co přinese rok 2024

Obec Určice v roce 2023 opět realizovala několik
významných investic dle schváleného plánu v rozsahu
min. 7,366 mil. Kč, z toho činí dotační financování min.
4,755 mil. Kč. Jednalo se například o tyto akce:

zlepšení hospodaření s dešťovými vodami na
objektu jídelny školy, kde součástí byl
vnitroareálový rozvod dešťové kanalizace včetně
retenční nádrže a vsakovacího průlehu, 
dokončení poslední etapy průtahu obcí směr
Prostějov včetně realizace komunikace pro pěší,
rekonstrukce veřejného osvětlení v ulici u školy, 
vybudování podélného stání v ulici směr Výšovice
včetně výsadby zeleně,

Vedení obce nezahálí a stále připravuje nové projekty.
Největší výzvou pro rozvoj obce je projekt výstavby
objektu dětské skupiny vedle areálu mateřské školy.
Účelem tohoto projektu je podpora rodičů zejména
dětí mladších 3 let věku při návratu na pracovní trh. 
V roce 2023 byla na tuto akci zpracování projektová
dokumentace a podána žádost o dotaci na
Ministerstvo práce a sociálních věcí ČR. V případě
přidělení dotace se realizace projektu bude promítat
do let 2024 až 2025 se zahájením provozu nejpozději
do konce roku 2025.  
Dále jsou v projektové přípravě akce pro dokončení
zbylých výpadovek z obce - ulice směr Dětkovice a
směr Seloutky. Ve spolupráci se správou silnic je
plánována rekonstrukce vozozek, vybudování chodníků
včetně parkovacích míst a řešení lokálního odvodnění.
 

Významné investiční akce V Určicích to žilo

Zajímavosti a novinky

V roce 2023 konečně došlo na první krůčky týkající
se obnovy větrného mlýna v lokalitě Větřák jako
jedné z historických památek obce. Pokud máte k
dispozici např. fotografie nebo jiné podklady týkající
se mlýna, budeme rádi za jejich poskytnutí. V
případě zájmu podílet se na obnově větrného mlýna,
kontaktujte pro bližší informace starostu obce. 
Objekt tzv. záložny a bývalé pošty byl prodán na
jednotlivé byty soukromým vlastníkům.
Na kruhovém objezdu a v přilehlém okolí došlo k
výsadbě zeleně, ve které bude i nadále pokračováno. 



Vedení obce se rozhodlo včas zareagovat na
postupné zvyšování nákladů za svoz komunálního
odpadu. Od letošního roku dojde k zásadní změně.
Svážen bude nejen komunální odpad, bio odpad
ale nově i tříděný odpad (plast, papír) přímo od
domu. Objem těchto odpadů bude sledován a
vyhodnocován pomocí čipů. O těchto změnách
budete blíže informování samostatným letákem, ve
kterém se dozvíte důvody, princip, cíl a finanční
benefit této změny.

Všichni se budeme teprve učit, jak správně a
ekonomicky třídit!

Jedná se o významný projekt, který je na svém
začátku. Aby byl efektivní a přinesl pro nás
očekávaný přínos, vyžádá si od nás všech
zúčastněných velkou dávku sebekázně a
trpělivosti. Jedná se kolektivní projekt, proto
mějme společný postoj. 
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Žádáme občany, aby neparkovali na chodnících a
travnatých plochách a to i částečně. Respektujte
časové omezení u dopravních značeních týkajících se
parkování na vyhrazených místech před obchody.
Současně žádáme občany, aby nezakládali na
veřejných prostranstvích dočasné a z nich následně
trvalé skládky. 
Z důvodu podnětu od občanů dojde oprávněnými
subjekty ke kontrole  nakládání  s odpadními vodami u
nemovitostí nepřipojených na splaškovou kanalizaci.
Za důležité považujeme sdělit, že do rozpočtu obce
byly vráceny finanční prostředky (8,395 mil. Kč) ze
zkrachovalé banky Sberbank. 
Tento informační leták je pouze shrnutím toho
nejdůležitějšího, co se stalo a co nás čeká. V průběhu
roku budete průběžně informování o bližších
podrobnostech. 
Z důvodu změn v odpadovém hospodářství Vám
bude k dispozici aktualizovaný plán svozu odpadu
(komunální+tříděný+BIO). Děkujeme za pochopení.

Zapojte se do dění v obci a řekněte názor, jakým
způsobem by měla být naše obec dále zvelebována. 
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Vždy klademe důraz na připravenost jednotlivých akcí, která je
důležitá pro podání jednotlivých žádostí o dotaci. Právě
připravenost a koncepční řešení nese znovu své ovoce.

Prioritou pro rozvoj obce jsou investice do vzdělávání a
dopravní infrastruktury. Každý rok jsou investovány nemalé
finanční prostředky do rozvoje místního školního areálu a
přilehlé lokality. V roce 2024 čeká obec realizace hned
několika významných stavebních akcí, které se primárně týkají
ulice u školy.

Žádosti o dotace podané obcí byly schváleny, a proto může
být zahájena fyzická realizace. Seznamte se, co nás čeká: 

rekonstrukce místní komunikace v ulici u školy v délce cca
800 m včetně vybudování chodníků a parkovacích míst
před školou a v areálu školy,  
instalace fotovoltaických elektráren na objektech základní
a mateřské školy, obecního úřadu a objektu ČOV,
demolice bytu školníka v areálu ZŠ,
v případě získání dotace bude letos zahájena i výstavba
dětské skupiny.

Tyto souběžné akce je v plánu fyzicky zahájit od 24.6.2024. 

Z důvodu organizace a proveditelnosti výše uvedených akcí v
ulici u školy je nutností její průběžná uzavírka. 

Žádáme  Vás o shovívavost a trpělivost při jejich realizaci. 

Děláme to pro Vás občany a pro bezpečnost  dětí, abychom
zlepšili dopravní situaci před mateřskou a základní školou. 

Za j i š těné  nádoby  na
t ř íděný  odpad  do
každé  domácnost i
(pap í r ,  p las t ,  b io ) .

Co velkého se chystá v roce 2024?
Priority:

Příroda a ekologie

Nezapomínáme ani na výsadbu zeleněNezapomínáme ani na výsadbu zeleněNezapomínáme ani na výsadbu zeleně
Letošní rok bude ve znamení zeleně. V ulicích  
směr Výšovice a Prostějov dojde k výsadbě 41
kusů stromů, dále bude v areálu nového školního
hřiště za podpory získaného grantu vysazeno 20
kusů stromů. Současně bude čas věnován i
obnově zeleně v lokalitě Na Hájovém a průběžné
údržbě stromů např. k areálu ČOV.

Zastupitelstvo obce UrčiceZastupitelstvo obce UrčiceZastupitelstvo obce Určice
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Vaše podněty jsou vítány, přijďte diskutovat.Vaše podněty jsou vítány, přijďte diskutovat.Vaše podněty jsou vítány, přijďte diskutovat.
sledujte webové stránky: www.urcice.cz

Ekologické využití nápojovým kelímkůEkologické využití nápojovým kelímkůEkologické využití nápojovým kelímků
Jdeme s dobou! Obec zajistila z dotačních
příspěvků zálohovatelné kelímky, které budou
nově používány při konání kulturních a
společenských akcích. 


